
Přílohy

Příloha č. 1: Základní schéma rozhovorů 

Jaký vztah mají fanoušci k Harry Stylesovi a jak často se zabývají tématy spojených 

s ním?

 Jak dlouho už se o Harryho zajímáte? 

 Jsou nějaké konkrétní prvky jeho osobnosti, hudby, nebo image, které vás přesvědčily  

o tom, abyste se stal/a fanynkou/fanouškem? 

 Chodíte na jeho koncerty, popřípadě jak často? 

 Jak aktivně se podílíte na sdílení příspěvků o HS na sociálních sítích?

 Odkud  získáváte  informace  o HS?  Jde  o jeho  oficiální  IG,  Twitter,  fanouškovské 

stránky, cokoli jiného? 

 Jak často sledujete nebo čtete obsah týkající se HS? Může jít o rozhovory, články nebo 

sociální média.

Jaký je postoj fanoušků Harryho Stylese k genderovým rolím ve společnosti? 

Základní obsahové body: 

 Jak chápete tradiční genderové role ve společnosti?

 Jak se stavíte k rovnosti mezi pohlavími? 

 Jak se stavíte k genderovým stereotypům?

 Jak vnímáte dámskou a pánskou módu? 

 Změnil se váš pohled na hranice mezi maskulinními a femininními prvky v módě během 

fanouškovské éry?

Jak fanoušci vnímají vyjádření Harryho Stylese ohledně genderu a sexuality a jak se tyto 

názory promítají  do jejich vlastního chování,  postojů a názorů na genderové role  ve 

společnosti?

Základní obsahové body: 

 Jaký vliv má HS na váš postoj k genderovým rolím?

 Jak reagujete na vyjádření HS týkající se genderu a genderových rolí?

 Necháváte se jeho vyjádřeními o genderových rolí inspirovat ve vlastním životě? 

 Popřípadě jak? 



 Je nějaký moment, který si vybavujete, že by vám změnil pohled na genderové role ve 

společnosti poté, co se o tomto tématu HS zmínil?

Příloha č. 2: Vybraný rozhovor – zástupce žen (Respondentka 1)

Jak dlouho už se o Harryho zajímáš? Jak dlouho jsi jeho fanynkou?

Od začátků One Direction, to byl vlastně rok zhruba 2011 nebo 2012, takže už to bude nějakých 

třináct let.

Jsou nějaké konkrétní prvky jeho osobnosti, hudby, nebo image, které tě přesvědčily o tom, aby 

ses stala fanynkou?  

Důvod, proč jsem si ho zamilovala, byla hlavně jeho osobnost. Byl vtipnej a hlavně působil  

vždycky hrozně hodně a že je přes všechnu slávu a peníze nohama na zemi.  Líbí se mi jeho 

empatie k ostatním lidem, že jako svoje heslo zvolil Treat people with kidness, místo nějakých  

povrchních blábolů. Dostal do ruk velkou moc, kterou může ovlivňovat miliony lidí, a on ji  

využil k tomu, aby šířil lásku a pozitivitu. To na něm obdivuju a miluju ze všeho nejvíc.

Chodíš na jeho koncerty, popřípadě jak často? 

Chodím a docela dost (smích). Ze začátku to bylo vždycky na jeden za celý turné, poslední roky  

minimálně 4x za jedno turné. A kdyby jezdil častěji, myslím, že bych i častěji chodila.

Co se týče sdílení příspěvků o Harrym, jak aktivně se na tom podílíš v této oblasti? 

Tyjo,  to spíš  výjimečně.  Vždycky,  když jdu na koncert,  tak to samozřejmě sdílím,  ale pak  

ojediněle,  když  si  myslím,  že  má smysl  se  o něco podělit.  Naposledy  například,  když  mě  

naštvalo, že schytává hejt za to, že se nechal ostříhat. Protože Harry je vždycky ten, který se  

snaží, abysme se všichni cítili sami sebou, abysme se přijímali takoví, jací jsme a přijímali tak  

i ostatní, a pak schytá hejt na to, že si zkrátil vlasy. Nejhorší na tom bylo, že se to muselo dostat  

až k němu, protože to sdílela i jeho máma a bylo mi to vůči němu hrozně líto, protože si to fakt 

nezasloužil.

A informace o Harrym získáváš odkud? Jsou to oficiální kanály, fanouškovské stránky nebo 

cokoli jiného? 

Převážně sociální sítě, jeho profil nebo fanouškovské, někdy i zahraniční média.

Mhm. Jak často sleduješ nebo čteš obsah týkající se Harryho? Může jít o rozhovory, články, 

nebo opět sociální sítě. 

Asi spíš nárazově, když se zrovna něco děje. Když jede na turné, vydává nové album a podobně.  



Super. Děkuju moc. Teď se můžeme přesunout dál. Jak chápeš tradiční genderové role ve 

společnosti?

No takhle. Genderové role se mění v průběhu času a tvoří je především společnost a daná 

kultura. Co je považovaný za normu v jedné zemi, může být úplně nenormální v jiné zemi.  

A stejně  tak  co  bylo  považováno  za  normální  minulé  století,  může  být  považovaný  za  

nenormální dneska. Například v devatenáctém století  byla růžová barva mužů. Je to teda  

společností vytvořenej konstrukt, a proto mi přijde hrozný, když někdo někoho odsuzuje na  

základě toho, že nezapadá do nějakých škatulek a kritérií, které si pro genderové role vymyslela  

většinová společnost.

A co rovnost mezi pohlavími? Jak se k tomu stavíš?

Pozitivně,  sama  bych  se  označila  za  feministku.  Myslím  si,  že  ženy  i muži  by  měli  mít  

rovnocenný  práva,  a teď  nemluvím  jenom  o právu  volit,  ani  o stejných  platech  nebo  

pracovních příležitostech, to by měla být za mě v dnešní době už úplná samozřejmost. Mluvím  

o tom, že když se muž rozhodne nemít manželku a děti a zasvětit svůj život kariéře, je to frajer  

a borec a dokázal velké věci, který jsou hodný obdivu. Když to stejné udělá žena, je frigidní,  

neplodná, divná a selhala ve svém životním poslání. Když se muž vyspí s dvaceti ženama, je to 

borec a frajer. Když se žena vyspí s dvaceti muži, nikdo by si o ní neopřel ani kolo. Žena nikdy 

nebude  chytrá,  mazaná,  vynalézavá  a kreativní  jako  muž,  ale  za  stejné  činy  bude  vždy  

odsouzená jako manipulativní, toxická a vypočítavá. A nejhorší je, že nejvíc klacků pod nohy  

nám nehážou chlapi, ale hází si je často ženy sobě navzájem.

Děkuju moc za tak dlouhou odpověď. Genderové stereotypy vnímáš jak? 

Stereotypy jsou přirozená věc. Co vnímám ale negativně jsou předsudky vytvářené na základě  

stereotypů, a když se tím někdo nechá ovládat. Jasně, že stereotypní muž bude mužný, zapálený 

do fotbalu a aut, ale je naprosto v pořádku, když někdo do těchto stereotypů nezapadá. Není  

kvůli tomu o nic míň muž než ten, který pasuje na sto procent. Mělo by to být v pořádku a neměl  

by za to dostávat bídu. Neměl by se cítit míň hodnotně a nemělo by se tak s ním ani jednat. Z ps

ychologického hlediska jsou stereotypy důležitý, pomáhají nám orientovat se ve světě. Měli  

bychom ale k lidem kolem sebe přistupovat s otevřenou myslí a neodsuzovat někoho na základě 

nějakých škatulek.

A co ohledně dámské a pánské módy? Tu vnímáš jak?  

Asi podobně jako ty stereotypy. Je typicky dámská móda a typicky pánská móda. Což ale  

neznamená, že musíme nosit to, co nám určuje naše pohlaví v rodným listě. Každej by měl nosit  



to, v čem se cítí dobře, sebevědomě a hlavně v čem se cítí být sám sebou. A druzí by ho za to  

neměli soudit nebo si na něho kvůli tomu ukazovat prstem.

Mhm. Máš pocit, že se tento postoj změnil od doby, co jsi fanynkou Harryho? 

Určitě. Protože bez ohledu na to, co jsem teď všechno řekla, vyrostla jsem aj já ve společnosti,  

která  se  nechá ovládat  stereotypama.  A odmalička  vštěpované  názory,  které  se  celé  roky  

předávají  z generace na generaci,  je těžký se od nich odbourat a vymanit.  Harry mě učí  

a inspiruje každý den, abych se na druhé dívala a viděla spíš, jak to říct…Jejich duše, to, jací  

skutečně jsou, a ne kým mají být a co jim určujou společenské normy.

Takže má na tebe Harry v tvém postoji vůči genderovým rolím ve společnosti vliv? 

No jasně a velký. Jak už jsem zmiňovala, jako celebrita dostal do rukou velkou moc, protože  

miliony lidí po celým světě, kteří ho milují, k němu nějakým způsobem vzhlíží. Někteří fakt  

přemýšlijou  nad  tím,  co  zastává  a předává,  někteří  ho  jenom  slepě  papouškujou,  ale  

v konečném důsledku to je asi jedno. Mohl by zpívat o tom, jak bere drogy, mít videoklipy plný  

polonahejch ženskejch a modelek jako další jiní, ale on se místo toho rozhodl předávat světu  

něco hodnotnýho a smysluplnýho. Učí lidi rovnosti. Aby se všichni měli rádi, přijímali se, jací  

jsou. Že jsme všichni na stejné úrovni a je jedno, jak vypadáme, co nosíme, jakou barvu pleti  

máme, jakou máme sexuální orientaci.

A co se týče jeho výroků ohledně tohoto tématu, jak na ně reaguješ? 

Asi si nevybavím žádný konkrétní výrok. Můžu jenom říct, že souhlasím s tím, co předává,  

a znovu teda musím říct a zdůraznit, že mě inspiruje každej den být lepším a tolerantnějším 

člověkem. 

Necháváš se jeho vyjádřeními o genderových rolí, včetně například jeho módou, inspirovat ve 

svém vlastním životě?

Kromě toho, že se snažím být otevřenější vůči ostatním a brát je takový, jací jsou. Což musím  

jenom podotknout, že to nutně neznamená, že je musíte tolerovat ve svém životě. Spíš jde o to  

nesnažit se je měnit a přesvědčovat je, že by měli být jiní. Prostě přijmout, že jsou jací jsou a kd

yžtak je s láskou nechat jít. No tak se snažím být i sama k sobě hodnější a vykašlat se na to, co 

by o mně kdo mohl říkat a tak. Být prostě svá, sama sebou, ale je to dost těžký a ne vždycky se to  

daří, někdy dokonce vůbec. (smích)  

A máš nějaký konkrétnější příklad?



Nejde asi o žádný konkrétní věci. Tak třeba já se cítím nejlíp v hodně ženských a holčičích 

věcech,  takže mě se  úplně netýká chození  proti  proudu v tomhle ohledu.  Ale  občas,  když  

v něčem proti proudu jdu, představím si, co by mi na to asi řekl Harry a připomenu si, že by mi 

řekl, že je to v pořádku, což mi dodá sebevědomí v tom pokračovat.

Je nějaký moment, který si vybavuješ, že by ti změnil pohled na genderové role ve společnosti 

potom, co to Harry třeba někde zmínil nebo něco udělal? 

Asi  kdykoliv,  kdy  se  objeví  nějaká  kauza  spojená  s Harrym.  Když  se  objevil  na  obálce  

v časopise v šatech, když přišel na Met Gala v dámské haleně s náušnicí, začal nosit lak na  

nehty a tak. A taky to nebylo úplně hned. To se v klidu přiznám. Ze začátku se mi to třeba  

nelíbilo a říkala jsem si, že by mu to slušelo víc v obleku.  Ale pak jsem se ho naučila vnímat  

takovýho, jaký je, a teď si ho neumím představit jinýho. To by nebyl on, žejo. A já ho miluju  

takovýho, jakej je. Celý jeho velký srdce, kam se vejde klidně celej svět. (smích) a chci být víc  

jako on. A tam se spustilo to domino, že jsem se i na svět začala dívat jinýma očima.

Příloha č. 3: Vybraný rozhovor – zástupce mužů (Respondent 10) 

Jak dlouho už se o Harryho zajímáš? Myšleno tak, že jak dlouho už jsi fanouškem?

Tyjo no…asi už 4 roky si myslím. Začal jsem ho poslouchat nějak kolem roku 2020, 2021.  

A čím tě zaujal? Jsou nějaké prvky jeho osobnosti, hudby, nebo image, které tě přesvědčily 

o tom, že ho chceš začít nějak poslouchat a vlastně se stát fanouškem?

Obecně jeho písničky mě velmi zaujaly…například Matilda, Treat People With Kidness a taky 

Fine line jsou písníčky, který jsou pro me založený o vzájemném respektu a toleranci všech lidí,  

bez ohledu na poměry, ve kterých vyrůstali. A obecně celá Harryho aura a vystupování se mi  

libí  tím,  že ukazuje,  že se nemáme stydět  za to,  kdo jsme.  Vlastně všichni  členové z One 

Direction mě něco podobnýho naučili. 

A chodíš na jeho koncerty, popřípadě jak často?

No bohužel na Harryho jsem nestihl sehnat lístky, ale vynahradil jsem si to aspoň Louisem  

a Niallem. Ale koncerty každýho z nich jsou svých způsobem jedinečný, takže se nedají úplně  

nahradit. 

Jak aktivně se podílíš třeba na sdílení příspěvků o Harrym na sociálních sítích?



Tím, že na sociálních sítích nejsem moc aktivní, tak bych řekl, že celkem dost v  porovnání se  

sdílením věcí z mýho osobního života. Ale nejvíc teda sdílím příspěvky ohledně nějakého výročí  

One Direction. 

Odkud  získáváš  informace  o Harrym?  Jde  o jeho  oficiální  Instagram,  Twitter,  TikTok, 

fanouškovské stránky, cokoli jiného? A popřípadě i jak často je vyhledáváš nebo jak často to na 

tebe vyskakuje na sociálních sítích?

No nejčastěji to budou asi fanouškovské profily, protože těch sleduju celkem dost. Ale někdy  

taky z jejich osobních profilů. A co se tyče vyhledávání, už ani nemusím, protože jak už to  

nějakou dobu vyhledávám, tak algoritmus mi automaticky ukazuje další příspěvky, takže moje  

for you page je plná One Direction a členů jednotlivě, že nemusím nic hledat už (smích).  

Takže prakticky kdykoli najedeš na sociální sítě,  už ti  to tam nabíhá. Každopádně teď se 

můžeme asi přesunout na další část, a ta se týká genderových rolí ve společnosti. Jak chápeš 

tradiční genderové role ve společnosti? Ve smyslu, jaké zastáváš názory ohledně toho, co se 

čeká od žen/mužů a jejich tradičně nastavených rolí.

Upřímně nejsem vůči tomu nějak vyhrazen. Například v páru, kde je žena a muž, žena třeba 

více pracuje a muž se stará o domácnost, za mě je to tak v pořádku. Ono záleží spíš na lidech, 

jak si to každý z nás jednotlivě nastaví ve svojí hlavě a ať dělá, co mu přináší radost. Pokud si  

chce malá holčička hrát  s autíčkama a kluk s panenkama, nevidím vůbec důvod,  proč by  

nemohli. To, že to někdo takhle kdysi nastavil a řekl lidem, co je od nich očekáváno, neznamená, 

že se to nemůže změnit. 

A co se genderových stereotypů týče? Teď je to myšleno spíš na emoční stránku, toho jak by se 

ženy a muži měli chovat podle nějakých norem a hranic.

No první, co se mi vybaví, je stereotyp, že muži nebrečí a když už, je to projev slabosti, což je  

blbost…Ohledně emoční stránky. Každej z nás jsme nějací a každej z nás je odlišně nastavenej  

a mají hranice jinde. Například moje kamarádka, když kouká na dojemný film, neuroní ani slzu 

a mně stačí jen koukat na dětskou pohádku a jsou u toho potoky (smích). Takže si myslím, že  

každej má právo na projevování svých emocí.

Přejdu teď ještě u těch stereotypů k dámské a pánské módě. Jak se stavíš k tomu? 

Upřímně na tuhle otázku jsem se těšil. Za mě na holkách vypadá hezky, když nosí třeba pánské 

košile větší velikosti…prostě vám to v nich sluší (smích). A co se týče pánské módy…na Harrym 

obdivuji, že opět ukazuje svou myšlenku a poslání, které předává, že bychom se k lidem měli  



chovat s úctou i ve stylu oblékání. Přece každej má svůj život a měl by ho naplnit tím, co ho  

baví, inspiruje, a v čem se cítí dobře a komfortně. Třeba já sám mám v šatníku i pár dámských 

věcí a neznamená to, že musím být vyloženě orientovaný na kluky. Takže za mě, ať si každý  

chodí, v čem chce a v čem se cítí svobodně a dobře. 

A měl jsi tenhle názor i předtím, než jsi ho začal poslouchat a být fanouškem nebo se to nějak 

víc zlomilo a inspirovalo díky Harrymu? 

Tenhle pohled na tohle téma jsem měl, ale neodvážil jsem se to dělat i sám z důvodu šikany na 

základce. Potom, co jsem začal poslouchat Harryho, začal mě nějak přesvědčovat o tom, že je  

to opravdu na mně, jaký můj život bude. A až na konci deváté třídy jsem se odhodlal, protože  

jsem věděl, že ty lidi už v životě nejspíš neuvidím. A teď na střední to neřeší už vůbec nikdo.

Inspiruje tě Harry třeba nejen takhle, co se oblečení týče, ale i v tvém postoji vůči genderovým 

rolím ve společnosti? Měl jsi na to docela obsáhlou odpověď, tak mě zajímá, jestli to taky trošku 

pramení z toho, jaký má názor samotný Harry.

Asi se budu opakovat, ale upřímně, pokud člověk najde odvahu na to, aby žil život takový, jaký 

chce, velmi rád ho podpořím a budu respektovat…A ano, znovu mi Harry v tomto směru otevřel  

takzvaně oči. Takže pokud je člověk v životě šťastný, ať je klidně kluk, holka, nebo orientovaný 

na jiné strany než já, pořád budu toho člověka respektovat do určitých mezí. Upřímně mi není  

moc příjemné, když mi někdo cpe jeho myšlenky do mého života. Jak jsem říkal, respektuji je, ale 

taky mám nějakej život. A taky mi je potom nepříjemné, když se na mě snaží zapůsobit kluci  

nebo muži, kteří jsou orientovaní právě na stejné pohlaví. Ale jinak to respektuju.

Je nějaký moment, který si vybavuješ, že by ti změnil pohled na cokoli ohledně genderových 

rolí ve společnosti potom, co se o tom tématu Harry zmínil nebo něco udělal? Něco, co ti 

všeobecně utkvělo v paměti.

Upřímně jeden moment nejde vypíchnout, protože mě oslovuje celá jeho osobnost a všechny 

jeho proslovy, zmínky, písničky atd. Vážně jsem v Harrym našel uspokojení, které jsem chtěl.  


	Přílohy
	Příloha č. 1: Základní schéma rozhovorů
	Příloha č. 2: Vybraný rozhovor – zástupce žen (Respondentka 1)
	Příloha č. 3: Vybraný rozhovor – zástupce mužů (Respondent 10)


